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BROI.0002.6.2020 
 

Protokół nr XVIII/20  
 z obrad XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

 z dnia 19 czerwca 2020 roku 
 
 

1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
19 czerwca 2020 r. o godzinie 1108 otworzył obrady XVIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku.  Powitał Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę 
Włocławskiego, Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – 
Członka Zarządu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią Jolantę Sakowską - 
Skarbnika Powiatu, Panią Małgorzatę Saługę – Zastępcę Kierownika Działu Inspekcji WIOŚ 
w Bydgoszczy Delegatura we Włocławku, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 20 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
  
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego projektu 
uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XVIII sesji ? radni nie zgłosili wniosków.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu wniósł o uzupełnienie porządku 
obrad o punkty: 
 Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027,  

 Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020. 

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej sesji 
(załącznik nr 3 do niniejszego protokołu).  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.   
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na uzupełnieniu porządku obrad o  punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu 
uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. 
Przewodniczący Rady  poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o zmianie porządku obrad XVIII sesji.  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 20 zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na uzupełnieniu porządku obrad o  punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu 
uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2020. 
Przewodniczący Rady  poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o zmianie porządku obrad XVIII sesji.  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 21 zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze propozycje zmian i uzupełnienia porządku 
obrad?  
Wobec braku propozycji, Przewodniczący Rady poinformował, iż dotychczasowy punkt 20 
staje się punktem 22 a porządek obrad XVIII sesji składa się z 23 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji. 
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4. Przyjęcie protokołu nr XVII/20 z dnia 21 maja 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XVII Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XVII/20 z dnia 21 maja 2020 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
21 maja 2020 roku do dnia 3 czerwca 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 4 czerwca 2020 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. Radni otrzymali  sprawozdanie Zarządu Powiatu, 
a  w dniu dzisiejszych obrad otrzymali - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut  przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem 
Starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.   
O godzinie 1128 na obrady przybyła Pani radna Ewa Kończyńska. Przewodniczący Rady 
poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności. W obradach uczestniczy 21 radnych. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że odbyło się spotkanie dotyczące budowy drogi 
Brześć Kuj. –Kowal. Były obecne władze  z Urzędu Marszałkowskiego oraz wykonawca tej 
drogi. Radny poprosił starostę  o przedstawianie tematu. 
Przewodniczący Rady powiedział, że na to pytanie Starosta Włocławski udzieli odpowiedzi 
w punkcie oświadczenia radnych. 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 19 czerwca 2020 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 21 maja 2020 roku do dnia 3 czerwca 2020 
r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 4 
czerwca 2020 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 21 maja 
2020 roku do dnia 3 czerwca 2020 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 4 
czerwca 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
6. Informacja o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 8 a ustęp 1 ustawy 
o Inspekcji Ochrony Środowiska, wojewódzki inspektor ochrony środowiska przedłożył 
Radzie Powiatu, na jej wniosek, informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 
znaczeniu dla powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad informacją.  
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Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 28 maja 
br. pozytywnie zaopiniowała Informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 
znaczeniu dla powiatu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 19 czerwca 2020 roku przyjęła Informację o wynikach kontroli obiektów 
o podstawowym znaczeniu dla powiatu. 
Informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
7. Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2019 rok.  

a. debata 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30 a 
ustawy o samorządzie powiatowym,  co roku do dnia 31 maja, przedstawia radzie powiatu 
raport o stanie powiatu.  Raport obejmuje bilans otwarcia oraz  podsumowanie działalności 
zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów 
i strategii, uchwał rady powiatu.  
Radni otrzymali raport o stanie powiatu za rok 2019.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem.   
Pan Mariusz Bladoszewski - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 4 czerwca br. pozytywnie zaopiniowała Raport 
o stanie Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
Pani Barbara Wałęsa - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 4 czerwca br. analizowała raport o stanie Powiatu 
Włocławskiego za 2019 rok. Komisja po dyskusji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”.   
Przewodniczący Rady otworzył debatę.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że zapoznał się z raportem i zwrócił  uwagę na kilka 
kwestii. Po pierwsze radny nie zgadza się z tym, że współpraca z samorządami gminnymi 
była zła czy też gorsza. Najlepiej jakby na ten temat wypowiedzieli się samorządowcy, którzy 
od 30 lat pełnią tę funkcje i są obecni na tej sali. Druga kwestia to bezrobocie, które wynosi 
14,8 % w powiecie włocławskim i pandemia nim nie zachwiała. Bezrobocie znacząco spadło. 
W kraju jest ono jednocyfrowe. Według radnego w powiecie to bezrobocie też jest mniejsze, 
ale to jest temat do dyskusji. Ono jest rażąco za duże. 23 etaty w Starostwie Powiatowym we 
Włocławku tego nie zmienia ponieważ jest to ułamek promila. W raporcie przedstawiony jest 
skład rady, zarządu. Radny zapytał, czemu Pani członek zarządu nie jest przypisana jako 
etatowy członek zarządu. To był pomysł Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej 
w połowie zeszłej kadencji. Z uwagi na rosnące sprawy,  problemy i większy budżet 
zdecydowano się na powołanie etatowego członka zarządu. Co prawda nie wszyscy  siedzący 
wówczas na tej sali się z tym zgadzali. Według radnego jest to wzmocnienie agendy jaką jest 
zarząd powiatu poprzez etatowego członka zarządu i ze względu na ilość spraw oraz wielkość 
budżetu - to stanowisko jest niezbędne. Radny zastanawiał się - dlaczego przy tak ważnym 
stanowisku nie ma dopisku etatowy członek zarządu? Radny zapytał czy ktoś o tym 
zapomniał, czy też przeoczył?  W połowie zeszłej kadencji na wakat Wiceprzewodniczącego 
Rady zaproponowano osobę z opozycji, aby ułatwić współpracę z prezydium rady 
i wszystkimi radnymi. Pewien przepływ informacji między radnymi jest ważny, w okresie 
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pandemii radni nie mogli się wszystkiego dowiedzieć. Jeśli byłaby osoba wyasygnowana 
przez radnych Klubu Wspólnoty Samorządowej ten przepływ informacji byłby lepszy. To jest 
pogląd radnego. Radny zwrócił uwagę na kalendarz imprez powiatowych. Wyborcy zadają 
pytania, dlaczego w danej miejscowości nie ma żadnego koncertu? Radny odpowiada, że 
obecne spojrzenie jest nieco inne na ten temat. Według radnego należałoby do tego wrócić. 
Te święta zostały zlikwidowane przez Bieruta. Dzisiaj należy robić wszystko, aby przywrócić 
im właściwą rangę. Tak się składa, że wybory do samorządu powiatowego są stricte 
partyjnymi z ordynacją proporcjonalną większościową. W obecnej kadencji przedstawiciele 
głównie 3 partii odpowiadają za powiat. Akurat te święta były zniesione po wojnie, nie godzi 
się, aby nie nawiązywać do tego i w  sposób okazały je obchodzić. Radnego dziwi ten fakt, 
ponieważ w koalicji jednym z filarów jest PiS – partia, która  nawiązuje do przedwojennych 
tradycji. Pozostałym członkom się nie dziwi, ponieważ mają one inne spojrzenie i każdy ma 
prawo do swojej oceny współczesności i zapotrzebowania. Radny jest trochę zaskoczony, że 
tak szybko formuły tych świąt udało się zmienić.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że raport został przedstawiony zgodnie z wymogami 
ustawy. Zarząd przedstawił raport w terminie. Wcześniej rada nie określiła szczegółowych 
wymogów, w związku z tym zostały te warunki zawarte jak piszący uważali.  Raport 
obejmuje to sprawozdanie z działalności zarządu, polityk, programów strategii oraz uchwał 
rady powiatu. Po przeczytaniu nasuwa się kilka uwag. W przedstawionym raporcie nie 
wiadomo, dlaczego w niektórych tematach zakres opracowania jest kilkuletni, a  w niektórych 
tematach zakres opracowania  nie obejmuje całego roku 2019 i pobieżnie przedstawia się 
informacje. Sposób przedstawienia niektórych tematów, według radnego i innych radnych, 
nie jest w pełni do zaakceptowania i należy przedstawić kilku uwag. Szczególnie po 
przeczytaniu bilansu otwarcia w 2019 roku, na uwagę zasługuje rozdział II. Te uwagi się 
szczególnie nasuwają. Radny podał przykład, jak wyglądała sytuacja finansowa i ocena 
działalności wcześniejszych lat w bilansie otwarcia. Rok 2018 został zamknięty nadwyżką 
finansową w kwocie 997 000 zł, zadłużenie powiatu wynosiło 561 000 zł  (pożyczka). To 
wszystko prawda, tylko później piszący przedstawiają ocenę wytłuszczonym drukiem, aby 
czytający zwrócili na to uwagę. Radny zacytował: „Tym samym nadwyżka budżetowa to 
przede wszystkim efekt braku odpowiedniego zaangażowania w wiele istotnych zadań, 
zwłaszcza ważnych dla każdego mieszkańca, jak zdrowie, bezpieczeństwo a także wsparcia 
dla stowarzyszeń i organizacji społecznych oraz dofinansowywania wielu inwestycji 
powiatowych przez samorządy gminne, których sytuacja finansowa jest przeważnie trudna.” 
Radny cały czas skupia się na przedstawieniu, w jaki sposób piszący formułują opinie 
i oceny. Radny przeczytał cały raport i myślał, że będzie miał okazję przeczytać jak zamknął 
się rok  2019,  jak wyglądały finanse powiatu na koniec 2019 r. Inne sprawozdania finansowe 
mówią o kwocie 5 mln zł za 2019 r. Radny miała nadzieję, że piszący zawrzą to 
w podsumowaniu. Ponadto nie wspomniano o analizie i sytuacji  finansowej 
powiatu. Żadnych uwag i oceny na temat 2019 roku nie ma, a autor potrafi ocenić rok 2018 r. 
i wcześniejsze lata nawet rok 2016, szczególnie remont ZS w Lubrańcu. Zdaniem radnego 
autor powinien informować rzetelnie o zagrożeniach czy słabych stronach powiatu, aby 
wszyscy mieli świadomość nad czym należy pracować i jakie przed powiatem stoją 
wyzwania. Dobrze byłoby,  aby raport odnosił się do konkretnych liczb z poprzednich lat, a 
nie był robiony wybiórczo. To samo dotyczy pozyskiwania środków zewnętrznych. Inne 
samorządy przedstawiają raport z uwzględnieniem wykresów, aby przedstawić to obrazowo. 
Również podaje się w raporcie cyt.: „W ostatecznym rozliczeniu pozyskano łącznie kwotę 
ponad 7,3 mln zł. z Funduszu Dróg Samorządowych. Jest to rekordowe dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych (innych niż środki pochodzące z budżetów gmin z terenu powiatu) 
w ciągu jednego roku.” Jest to wszystko prawda i to jest najlepsze podejście, żeby rozwinąć 
ten proces inwestowania w powiecie. Autorzy pomijają fakt finansowania i zdobycia środków 
na budowę Zespołu Szkół w  Chodczu. Nie zostało napinane, że jest to również rekordowe 
pozyskanie środków zewnętrznych i bardzo szybkie przygotowanie inwestycji w ciągu roku 
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i to we współpracy samorządu powiatowego i gminnego. Każde środki zewnętrzne cieszą, ale 
należy przedstawiać to w sposób obiektywny. Przy sporządzaniu raportu, autorom tego 
raportu wyraźnie brakło obiektywizmu. Radny szczególnie skupił się na przykładzie ZS 
w Lubrańcu, na sali obecna jest Pani Agata Wojtkowska- członek Zarządu Powiatu we 
Włocławku, która jako nauczyciel w ZS pracowała  w tym okresie czasu w szkole. Radny ma 
duże zastrzeżenia do przedstawionego procesu inwestycyjnego. Radny zacytował treść 
raportu: „W latach 2016 – 2018 realizowano remonty budynków ZS w Lubrańcu. Wszelkie 
działania związane z pracami remontowymi obejmowały ok. 20 odrębnych umów. 
Poszczególne prace w ramach podejmowanych działań były nieustannie poszerzane, co 
świadczy o tym, że proces prowadzenia tychże prac organizowany był bez konkretnego planu 
działań, w różnych trybach postępowań z zakresu zamówień publicznych. Za ewentualne 
błędy formalne odpowiedzialność ponosił dyrektor szkoły.” Radny nie wie co mieli na myśli 
piszący raport w tym miejscu. Dalsze stwierdzenie cyt.: „Prawidłowe przeprowadzenie 
inwestycji wymagało kompleksowego podejścia do wszelkich zagadnień”. Czytając cały 
raport między tymi wypowiedziami można znaleźć na to odpowiedź. Według radnego to jest 
dążenie do centralizacji podejmowania decyzji. Z tego raportu i działań wynika, że następuje 
centralizacja struktur powiatu. Następnie radny zacytował, treść raportu, że: „ Skutkiem tego 
jest m.in. zgłaszanie wobec Powiatu roszczeń na kwotę ok. 130 tys. (…)” radny wszystko 
rozumie, ale piszący raport powinni wiedzieć, że prowadzący działalność gospodarczą 
działają w oparciu o ryzyko gospodarcze. Struktura przedsiębiorstw różnych firm 
gospodarczych zmienia się każdego dnia. Następują przekształcenia, upadłości, 
restrukturyzacja. Istnieje  odpowiednie prawo restrukturyzacyjne i upadłościowe, które jest 
realizowane. Jaki zapis procesu inwestycyjnego autorzy mieli na celu? Radny zapytał Pani 
Agaty Wojtkowskiej czy pamięta jaka była euforia na uroczystościach szkolnych  wyglądem 
i otoczeniem szkoły?, tym, że w tak krótkim okresie czasu (4 miesięcy) udało się 
przeprowadzić ten remont? Ta szkoła czekała na ten remont od wielu lat. To też wysiłek 
wielu osób. W tym miejscu należą się słowa podziękowania wszystkim pracownikom, 
dyrekcji tej szkoły, był w to również zaangażowany samorząd gminny. Widziano jak to się 
zmienia w tym szybkim czasie. Wiele mieszkańców Lubrańca, jak i całej gminy, pozytywnie 
odebrało nie tylko remont szkoły, ale poprawę całego jej otoczenia. Każdy, kto znajduje się 
w Lubrańcu w jakiś sposób zwraca uwagę  na tę szkołę i pyta co mieści się w tym budynku. 
Według radnego autorom zabrakło obiektywizmu i dokonali nadinterpretacji na niekorzyść. 
Radnemu zabrakło w raporcie krótkiej oceny stanu finansowego powiatu. Powiat był 
w bardzo dobrym stanie finansowym. Deficyt zamknął się nadwyżką milionową, a 
z poprzednich lat nadwyżki wynoszą ponad 6 mln zł. Według oceny radnego w 2019 roku 
działalność zarządu wzmocniła sytuację finansową powiatu dlatego, że nadwyżka 5 mln zł 
dodała się do następnych i aktywa powiatu wzrosły z 6 mln zł do 11 mln zł. Jeśli w raporcie 
byłby zapisy, że sytuacja finansowa w latach poprzednich była bardzo dobra, a na koniec 
2019 roku jeszcze bardziej się wzmocniła, to byłby to do zaakceptowania. Radny wyjaśnił, że 
wspomina o finansach, ponieważ bez sytuacji finansowej nie można rozwinąć procesu 
inwestycyjnego i szeregu działań.  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski powiedział, że był to rok rekordowy pod 
każdym względem. Szerzej będzie można o tym powiedzieć przy sprawozdaniu finansowym. 
Od zeszłego roku ustawodawca nakłada obowiązek wykonania raportu o stanie powiatu. Taki  
raport radnym i opinii społecznej został przedstawiony. Raport roku 2019 został 
„wzbogacony” o bilans otwarcia, który nie miał na celu nikogo atakować  ani oczerniać, 
szkalować tylko przedstawia suche, realne fakty. Bardzo dziwi starostę fakt, że dla Pana 
radnego Jaskulskiego głównym problemem  w tym raporcie jest to czy przy członku zarządu 
powiatu jest dopisany „etatowy”, czy nie. Powiat żyje problemami mieszkańców. Zarząd stara 
się je rozwiązywać, tak aby ten powiat mógł się rozwijać. Starostę dziwi to, że Pan radny 
mówi o partiach, a z obecną władzą potrafi rozmawiać, rozwijać powiat mimo, że są 
członkami różnych ugrupowań. Potrafią działać ponad podziałami. Starosta cieszy się, że 
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współpracuje z ludźmi, którzy mają swoje poglądy. Są w poszczególnych ugrupowaniach 
i potrafią na co dzień rozmawiać ze wzajemnym szacunkiem i poszanowaniem. Należy się 
ogromny szacunek dla tych ludzi, którzy od lat są w tych samych ugrupowaniach, mają takie 
same poglądy, a bywają często osoby (to nie jest atak osobisty), które są zawsze blisko partii 
rządzącej. Nie ich wina, że te partie się zmieniają. Pojawiło się pytanie o zatrudnienie 
w starostwie powiatowym i radny w sposób złośliwy mówił o bezrobociu. Starosta 
spodziewał się tego pytania. Realnie po odjęciu pracowników pracujących w ramach robót 
publicznych, które finansowane ze środków zewnętrznych, Starosta obejmując urząd zastał 
102 pracowników, a w chwili obecnej pracują 103 osoby. Wynika to z tego, że zmieniono 
podejście do kwestii RODO szukając oszczędności. Te koszty wynosiły 100 000 zł wówczas 
kiedy prace były rozdzielone we wszystkich jednostkach. Została zatrudniona jedna osoba na 
etacie. Wszystkie sprawy są załatwiane i daje to  realne oszczędnością dla budżetu powiatu. 
Jeśli radny chce rozmawiać o szczegółach, to starosta może przedstawić jak ilościowo 
wzrosły kwestie wydanych pozwoleń na budowę, uzgodnień geodezyjnych, rejestracji 
samochodów, nie mówiąc o zadaniach inwestycyjnych. Do tematu świąt starosta nie chce już 
wracać, bo rozmawiano o tym wielokrotnie. Wszyscy na tej sali czują się patriotami i nie 
trzeba w tym kierunku nikogo pouczać. Starosta, zarząd, jak i radni uczestniczą w wielu 
uroczystościach. Wspólnie z wójtami, burmistrzami ustalono, że każdy samorząd 
w odpowiednich okresach robi swoje imprezy. Powiat wspiera szereg innych wydarzeń 
organizowanych przez samorządy gminne np. Święto Żuru. W każdej gminie jest wsparcie 
z powiatu na imprezy gminne czy to dla samorządów gminnych, czy dla stowarzyszeń. 
Opracowując raport i wielokrotnie rozmawiając o sytuacji powiatu włocławskiego na tej sali, 
w mediach w wielu innych sytuacjach zawsze z ust starosty padało, że powiat został przejęty 
w dobrej kondycji finansowej, po roku 2019 jest ona jeszcze dużo lepsza. Bardzo dobrze 
i przyzwoicie realizowane były zadania drogowe. Na pewno jest to powiat, który tym 
aspektem wśród sąsiadów się wyróżniał. Zostały rozwiązane kwestie związane z domami 
dziecka. Nigdy nie było problemu, aby o tym mówić. Przedstawienie problemów, z którymi 
spotkała się obecny zarząd na początku roku 2019 uznano za swój obwiązek. Są to fakty. 
Podano ponad 20 punktów, o których starosta może dyskutować szczegółowo. Starosta 
poprosił radnych o zadawanie konkretnych pytań. Starosta odniósł się do wypowiedzi 
radnego Pana Jerzego Pawłowskiego, że na ten temat dyskutowano już na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej. Starosta na posiedzeniu komisji prosił radnego, aby przedstawił 
konkretne zarzuty do tych faktów, ale się nie udało. W dniu dzisiejszym starosta bardzo 
szczegółowo się wsłuchiwał  w twierdzenia radnego, ale nie udało się tego konkretu usłyszeć. 
To radny mówi ogólnikami na temat tego raportu i starosta przy swoim zdaniu pozostanie. 
Punkt pierwszy raportu  to sytuacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku. Starosta poprosił radnych, aby pojechali do tych jednostek 
w jakim one są stanie. W I kwartale jednostka miała zadłużenie. Należałoby zobaczyć jakie 
w poprzednich latach Zarząd Powiatu we Włocławku przekazywał dotacje dla SPZPS we 
Włocławku, a jakie dotacje zarząd przekazuje teraz. Wielokrotnie mówiono o tym, że jest to 
jednostka, która nie może pozyskiwać środków zewnętrznych itp. Starosta cieszy się, że 
w kolejnych punktach w budżecie dokonuje się zmian polegających na umożliwieniu 
sfinansowania kolejnego zakupu dla SPZPS we Włocławku. Jeśli wniosek zostanie 
pozytywnie rozpatrzony to zakupu sprzętu usg nastąpi ze środków rezerwy premiera. SPZPS 
we Włocławku jako jedyny na tę chwilę w Polsce otrzymał dofinansowanie z Polskiego 
Funduszu Rozwoju w kwocie blisko 1 mln zł. Umowa została podpisana. Te środki są już na 
koncie. Na tej sali wielokrotnie mówiono, że nie można pozyskiwać środków, a jednak 
można. Podpisano umowę strategiczną, kluczową na budowę Powiatowego Centrum 
Zdrowia. Ona jest już realizowana. Starosta ma nadzieję, że w miesiącu wrześniu będzie 
gotowa dokumentacja.  Oczywiście będą szukane środki zewnętrzne. Ogromna inwestycja, 
ale jak ważna dla mieszkańców powiatu i całego regionu. Starosta nie chce mówić 
o szczegółach np. zastanej sytuacji kadrowej. To nie miejsce i czas. Nie ten poziom dyskusji. 
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Punkt 2 raportu to odstąpienie od różnicującego samorządy gminne systemu 
współfinansowania zadań inwestycyjnych. Wielokrotnie na tej sali radni zadawali pytania 
zarówno staroście, jak i członkom zarządu, pracownikom zarzucając jakie to jest teraz 
niesprawiedliwie i jak niektóre samorządy są pokrzywdzone, że dokładały tyle środków. 
Postanowiono to pokazać jasno i czytelnie. Były samorządy, które wychodzą na bardzo 
dużym plusie i samorządy, które wychodzą na bardzo dużym minusie. Były również 
samorządy, które wychodzą na zero, tak jak Gmina Brześć Kujawski. Starosta zwrócił się do 
Pana Wojciecha Zawidzkiego i powiedział, że nie jest prawdą to co radny mówił 
wielokrotnie, że gmina Brześć Kuj. wielokrotnie dokładała własne środki, a z budżetu 
powiatu nie pozyskała środków. Ta analiza to pokazuje. Starosta nie chce wnikać w tą 
dyskusję. Ta tabela pokazała  traktowanie samorządów i zróżnicowanie. W raporcie nie 
zostało zapisane, że obejmując władzę zastano w szufladach nierozliczone dotacje  
z pewnymi samorządami gmin. Przedstawione zostały suche fakty. Starosta cieszy się, że 
członkowie zarządu i pewna grupa radnych uważa, że odbieranie tych pieniędzy gminom 
i uzyskiwanie tych dotacji dla powiatu jest niewłaściwe. Środki, które zostałyby przekazane 
samorządowi powiatu nie mogą być spożytkowane przez samorządy gminne. Jest robione 
wszystko, aby te środki spłynęły z innych źródeł samorządowych, rządowych oraz 
pozarządowych. Na to też przyjdzie pora przy sprawozdaniu z budżetu za 2019 rok - jakie to 
są kwoty, a jakie były w latach poprzednich. Punkt 3 mówi o braku założeń inwestycyjnych 
w zakresie infrastruktury drogowej na rok 2019 i lata kolejne. Obejmując władze starosta 
zastał  brak dokumentacji projektowej związanej z przebudową lub remontami infrastruktury 
drogowej innej, niż zadania, które były przewidziane do wykonania w 2019 r., oprócz  tej 
realizowanej inwestycji  Lubraniec-Kruszynek. W miesiącu kwietniu ogłaszany był nabór 
w ramach pierwszego Funduszu Dróg Samorządowych. Starosta podziękował swoim 
współpracownikom, że znaleźli rozwiązanie. Opracowano trzy dokumentacje, które zostały 
złożone w tym konkursie. Przystąpiono do dziewięciu kolejnych. Te środki do budżetu  
powiatu już spłynęły. Powiat włocławski był pionierem tego rozwiązania, aby finansować 
zadania remontowe i łączyć zadania. Starosta uważa, że w latach kolejnych z tego 
rozwiązania korzystają samorządy gminne, jak: Lubraniec, Lubień Kuj. Te środki płyną do 
mieszkańców powiatu. W dniu dzisiejszym do budżetu powiatu zostanie wprowadzone 5 
zadanie inwestycyjne w tym roku, dotyczące Kowala. Na tej sali padały słowa- po co robicie 
te dokumentacje? Jeśli tendencja realizacji inwestycji utrzyma się to te wszystkie 9 
dokumentacji zostanie zakończone w przyszłym roku. W międzyczasie zostały opracowane 
jeszcze 4 dokumentacje. To pokazuje jak się patrzy na rozwój powiatu włocławskiego. Punkt 
4 to skuteczność w pozyskiwaniu środków zewnętrznych na realizację zadań z zakresu 
infrastruktury drogowej. W ostatecznym rozliczeniu pozyskano łącznie kwotę ponad 7,3 mln 
zł z Funduszu Dróg Samorządowych. Jest to rekordowe dofinansowanie ze środków 
zewnętrznych (innych niż środki pochodzące z budżetów gmin z terenu powiatu) w ciągu 
jednego roku. W zeszłym roku pozyskano 16 mln zł, nie wliczając w to dotacji z samorządów 
gmin, bo to pieniądze mieszkańców powiatu włocławskiego. Udało się zwiększyć 
dofinansowanie na złożony przez poprzednią władzę wniosek na Lubraniec-Kruszynek do 
kwoty 5 mln zł z 3 mln zł. Realizowana jest budowa szkoły w Lubieńcu. Wniosek został 
złożony przez poprzednią władzę i nikt tego nie kwestionował. Zawsze starosta mówił, że 
został dokończony proces składania tego wniosku.  Podpisana została umowa. Było tam kilka 
spraw do uporządkowania starosta nie ma na celu zarzucać. Był to normlany proces składania 
wniosku. Punkt 5 brak projektów i założeń w ramach innych zadań inwestycyjnych. 
Obejmując władze była tylko dokumentacja na zadanie pn. winda dla osób 
niepełnosprawnych dla budynku Starostwa Powiatowego ul. Cyganka 28 i żadnej innej, poza 
zadaniami inwestycyjnymi. Łączy się to z kolejnym 6 punktem raportu - zagrożenie utratą 
środków w ramach Strategii Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 
Włocławskiego. Dla powiatu włocławskiego zapisane było 2 124 000 zł. Wszyscy wiedzieli, 
że ostatni konkurs miał być w roku 2018 na jesieni. Nie zrobiono nic. Słuszna była decyzja 
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budowy warsztatów w Lubrańcu. Obecna władza chciała to kontynuować i miała odwagę to 
przedstawić. Przedstawić propozycje dla Lubrańca, całej okolicy i środowiska edukacyjnego. 
Gdyby ta okolica go zaakceptowała to byłaby piękna szkoła w pełni wykorzystana. Tam 
funkcjonowałaby jednostka edukacyjna, która zapewniłaby zatrudnienie dla blisko 50 osób 
zatrudnionych na kartę nauczyciela. Nie było akceptacji społecznej i z tego zrezygnowano. 
Znaleziono szybkie dobre rozwiązanie polegające na budowie warsztatów, aby tych środków 
nie stracić. Kilkukrotnie starosta był w Toruniu i prosił  o dodatkowy specjalnie dedykowany 
dla powiatu włocławskiego konkurs w ramach tych ogłoszonych środków. W przewidzianym 
terminie tego wniosku się nie udało złożyć. Punkt 7 to budowa Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego – brak rozwiązań dotyczących zabezpieczenia infrastruktury 
sportowej oraz brak bezpiecznych rozwiązań komunikacyjnych. Został złożony wniosek, 
z którego wyłączone zostało boisko. Starosta nie wyobrażał sobie przychodząc tutaj do pracy, 
aby otworzyć szkołę o wartości 15 mln zł najpiękniejszą w województwie Kujawsko-
Pomorskim bez infrastruktury sportowej. Był to bardzo dobrze przygotowany projekt. Ale jak 
ta szkoła miała funkcjonować nawet bez boiska? Wiele zabiegów spowodowało, że 
w przyszłym tygodniu zostanie ogłoszony przetarg przez Zarząd Dróg Wojewódzkich na ten 
odcinek chodnika. Punkt 8 Budowa nowego budynku biurowego dla potrzeb 
administracyjnych. Miał się tam mieścić Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 
Zadanie to było kontynuowane. Będąc w opozycji nie przeszkadzano koalicji 
w kontynuowaniu tego zadania, ale poszukano lepszych, ciekawszych rozwiązań dla 
mieszkańców powiatu. Dzięki wielu działaniom, w sumie niedużym robotom dodatkowym, 
bo około 330 000 zł, udało się tak ten budynek przeprojektować i tak go zorganizować, że nie 
tylko zmieści się tam Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, archiwum ale 
również Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, Powiatowy Inspektorat 
Nadzoru Budowlanego we Włocławku, Zespół ds. orzekania o niepełnosprawności. W ocenie 
starosty uzasadnione jest, aby mieszkańcy w jednym miejscu mogli załatwić wszelkie sprawy 
związane z procesem inwestycyjnym. Należy odpowiedzieć sobie na pytanie w jakich 
warunkach byli obsługiwani petenci w PCPR we Włocławku i Powiatowym Zespole ds. 
orzekania niepełnosprawności. Starosta cieszy się, że udało się znaleźć to rozwiązanie 
i mieszkańcy będą obsługiwani w godnych warunkach z windą. Punkt 9 - Proces 
inwestycyjny w szkole - w ZS w Lubrańcu. Starosta nie kwestionuje remontu tej szkoły. 
Wszelkie działania związane z pracami remontowymi obejmowały ok. 20 odrębnych umów. 
To powoduje teraz wpływ roszczeń. Raport jest już troszeczkę nieaktualny, bo w  dniu 
wczorajszym wpłynęły kolejne roszczenia. Starosta nie wie co ma taki wpływ na gospodarkę, 
że ktoś składa roszczenia do realizowanej umowy. Starosta nie potrafi znaleźć aspektu 
przyczynowo - skutkowego. Punkt 10 to kosztochłonne rozwiązania dot. źródeł energii 
w inwestycjach realizowanych w latach 2015-2018. Zdaniem obecnej władze w XXI wieku 
trzeba szukać innych rozwiązań. Nowa szkoła w  Lubieńcu budowana była ze środków 
zewnętrznych z udziałem 80% środków zewnętrznych. Koszt oleju i energii w naszych 
jednostkach rocznie to około 1 000 000 zł. Trzeba szukać oszczędności. Szybko został 
opracowany projekt na instalacje fotowoltaiczną, do 10 lipca składany jest wniosek. 
Zainteresowanie jest ogromne. Starosta ma nadzieję, że uda się pozyskać te środki. Jeśli się 
nie uda, to będzie trzeba szukać innych rozwiązań. Oszczędności należy szukać, bo energia 
drożeje z dnia na dzień. Tym bardziej, że te inwestycje były realizowane ze wsparciem 
środków zewnętrznych i takie rozwiązanie mogłoby być realizowane za 20-25% wartości. 
Punkt 11 to zmiana podejścia w zakresie wpierania organizacji społecznych. Nigdy w historii 
powiatu nie było tak, aby takie środki do tych jednostek  społecznych trafiały zarówno do 
OSP, klubów sportowych, kół gospodyń wiejskich, wielu innych stowarzyszeń. Radny 
zarzucił na komisji, czemu zwiększono środki 4 krotnie a nie 10 krotnie? Powstaje pytanie 
dlaczego ówczesna władza nie dokonała choćby dwukrotnego zwiększenia. Nikt nie 
oczekiwał 3-4 krotnego. Punkt 12 to realne wsparcie dla ochotniczych straży pożarnych, a 
także dofinansowanie innych zadań z zakresu bezpieczeństwa. Środki dla OSP trafiają 
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bezpośrednio do jednostki poprzez samorządy gminne, ponieważ różnie z tym bywało. 
W gminach różnie ta współpraca się układa, nie zawsze i te  środki trafiały do jednostek, do 
których miały trafić. Punkt 13 to struktura jednostek oświatowych oraz wzrastające koszty 
zadań z zakresu edukacji. Wszyscy wiedzą jaka sytuacja była w powiecie włocławskim. Na 
jednym piętrze funkcjonowały 2 szkoły. Więcej w tym punkcie Starosta nie będzie mówił. 
Poszukano rozwiązań i połączono szkoły w zespół, dało to realne oszczędności. Nie mówiąc 
o kwestii ZS w Lubrańcu, o której starosta wcześniej mówił. Szukane są dalsze rozwiązania, 
transport, zachęty dla uczniów, pozyskiwanie środków zewnętrznych na projekty miękkie, 
edukacyjne, aby uczniowie trafili do szkół powiatowych. Poszukano rozwiązania, że pierwsze 
klasy są corocznie wysuwane na wakaty, aby zmobilizować kadry pedagogiczne do 
zwiększenia naboru.  W zeszłym roku dało to efekty i starosta ma nadzieję, że również taki 
efekt będzie  w tym roku szkolnym. Rok jest trudny ze względu na epidemię koronawirusa. 
Jeśli nie będzie się zachęcać młodzieży do przyjścia do szkół, to trudno będzie je utrzymać. 
Bywały klasy 7 osobowe. 14 punkt - zwiększenie i wyrównywanie wynagrodzeń dla 
pracowników. Radny zarzucił, czemu nie podwyższono wynagrodzeń o 1000 zł-1500 zł. 
Ówczesna władza przez 5 lat dała 500 zł podwyżek. Obecna władza w zeszłym roku 
podwyższyła wynagrodzenia o 400 zł. W  tym roku planowane są kolejne podwyżki. Punkt 15 
sprzedaż majątku po byłej WPOW w Brzeziu. Starosta nic w tym przypadku nikomu nie 
zarzuca. W raporcie chodziło o ujęcie jaką sytuację zastała nowa władza. Ona wpływa na 
bieżącą działalność. Nie uczestniczono w procesie sprzedaży, jakie były rozmowy, na 
początku 2019 roku taki fakt zaistniał. Wspólnym problemem będzie jego rozwiązanie. 
Kolejny punkt 16 brak aplikowania w ramach tzw. miękkich projektów. Powiat włocławski  
czymś się wyróżnił, był jedynym powiatem w województwie Kujawsko-Pomorskim,  który 
o  te środki nie aplikował. Powiat miał ułatwione zadania we wnioskach, ponieważ 
otrzymywał dodatkowe punkty za to, że nigdy  wcześniej tych środków nie pozyskał. Nie 
było to właściwym podejściem. Takie projekty będą realizowane od 1 września. Powiat 
oczekuje na rozpatrzenie kolejnego projektu o wartości  18 000 000 zł, który będzie 
realizowany wspólnie z  innym powiatem. Te rzeczy są tak ważne jak inwestycje, choćby ze 
względu na nabór uczniów do szkół powiatowych. Punkt 17 - Nieefektywne rozwiązania 
związane z transportem zbiorowym. Bardzo trudny temat i pewnie nie do rozwiązania. 
W raporcie pokazano tylko, że te linie, które były uruchomione w 2018 roku były kompletnie 
nieefektywne. Jeździło nimi od 3-6 osób. Szukano rozwiązania, aby połączyć szkoły. W tym 
roku wszystko zepsuł koronawirus. Będą szukane kolejne, aby to wykluczenie wśród 
mieszkańców zniwelować. Na rok 2019 nie było zapewnione finansowanie tego transportu ze 
środków zewnętrznych, tylko na 3 ostatnie miesiące 2018 roku. Nikt nie był przygotowany, 
aby na to zadanie, choć nietrafione, pozyskać środki zewnętrzne. Choć takie twierdzenia na 
tej sali padły. Punkt 18 to brak wspólnego zamówienia na energię elektryczną. Nie tylko 
przez to zaniedbanie płacono wyższe ceny za energię elektryczna, ale także w połowie roku 
w  lipcu 2019 roku nie można było wystąpić o specjalne świadczenia dla samorządów, które 
były realizowane w tym okresie ze względu na brak umowy ramowej. Jeśli radni są 
zainteresowani, to mogą zostać wyliczone realne straty, które przyniosło dla budżetu powiatu. 
Roszczenia odszkodowawcze wobec powiatu to pierwsza część, dotyczy lat wcześniejszych. 
Starosta cieszy się, że po tym jak sprawę na początku 2019 r. przejął mecenas, który 
rozpoczął prace w urzędzie za nowej władzy, udało się to roszczenie zmniejszyć o 115 000 zł. 
O roszczeniach na temat inwestycji mówił starosta wcześniej. Punkt 20 to stabilność 
organizacyjna. Jeśli w przeciągu 2 lat zmienia się kilkunastokrotnie regulamin organizacyjny, 
a na kilka tygodni przed wyborami tworzy się etaty w jednostkach organizacyjnych, to nie jest 
to przypadek, ale tak być nie powinno. Obecna władza zmieniła regulamin organizacyjny raz 
i on funkcjonuje. Pewnie będzie musiał być zmieniony drugi raz, ale ze względu na czynniki 
obiektywne tj. otwarcie nowej siedziby. Punkt 21 zarządzanie procesem inwestycyjnym 
w jednostkach. Radny nazwał to centralizacją. Jeśli słusznym rozwiązaniem było, że za 
inwestycje o wartości 15 000 000 zł i jej realizację odpowiada dyrektor, który jest dobrym 
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fachowcem w zakresie edukacji bądź każdym, innym, ale nie prowadzenia takiej inwestycji, 
po raz kolejny starosta gratuluje podejścia. Starosta uważa, że to tu były stworzone struktury 
do prowadzenia procesu inwestycyjnego i to pracownicy tutaj powinni brać odpowiedzialność 
za realizację tej inwestycji a nie osoby zatrudnione do innych ważnych celów. Dyrektor 
szkoły, dyrektor domu dziecka ma inne ważne obowiązki niż prowadzenie procesu 
inwestycyjnego. Punkt 22 - zmiana sposobu reprezentowania powiatu na zewnątrz. Starosta 
uważa, że jest reprezentantem blisko 90 000 mieszkańców i tak samo ważnym aspektem 
działalności jest praca w biurze, zarzadzanie starostwem, uczestnictwo w sesji, praca 
z pracownikami, jak i reprezentowanie tego powiatu na zewnątrz. Wiele spraw na takich 
spotkaniach udaje się rozwiązać podczas rozmów. Te punkty nie mają na celu zarzucania, 
tylko przedstawiają  realną sytuację  z jaką spotkała się nowa władza, jakie problemy trzeba 
był rozwiązać w 2019 roku, oprócz wielu problemów realnych, bo prowadzenie tylu 
inwestycji naraz nie jest łatwą rzeczą. Na szczęście udało się to zrobić. Jeśli radni mają 
konkretne pytania, do któregoś punktu to starosta chętnie na nie odpowie.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że będąc Burmistrzem Brześcia Kujawskiego nie 
pozwolił nigdy na to, żeby przy współpracy miał ktoś na tym stracić. Dlatego Gmina Brześć 
Kuj. wychodziła zawsze na zero i taka miała być zasada. Decyzja na początku tej kadencji 
zapadła inna i radny się  z tym godzi. Na budżet radni patrzą nie przez jednostkowe tematy 
tylko przez ogół. Nie ma osób, które by nie popełniały błędów. Radni wypowiadali się na ten 
temat, aby pokazać, że raport jest sporządzony w drażliwej formie w niektórych tematach. 
W 2019 roku wykazywano jak to super jest przy obecnych rządzących, a jak było w 
kontekście poprzedniej władze. Chodzi o formę. Może się nie podobać nierówne traktowanie, 
ale jest wyższy cel - dobro społeczeństwa i dobrego zarządzania w powiecie. Pan 
J. Pawłowski i Pan M. Jaskulski mają rację, że te same tezy można ubrać w odpowiednie 
słowa, aby nie dawać powodów do dalszych emocji i konfliktów. Obecnej władzy nie podoba 
się forma imprez, która była poprzednia. Jeśli była forma, która odpowiada dużej liczbie 
jednostek samorządowych i samorządowi powiatu, chociażby święta, to jest to faktem i te 
osoby mają prawo przypominać, że się  z tym nie zgadzają. Rolą opozycji było pokazanie, że 
raport powinien być inaczej sformułowany. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że czytając raport ma jedną uwagę. Radni 
pracowali w poprzedniej kadencji i wspólnie głosowali nad różnymi rozwiązaniami. Czytając 
ten raport radny odniósł wrażenie, że to niekoniecznie jest stwierdzenie, jak przy tym 
zarządzie minął ten rok, tylko jest to udowadnianie jak to źle było albo wytykanie wszystkich 
możliwych błędów, a nawet niekoniecznie błędów tylko rzeczy, które pojawiły się  w trakcie 
prac. Radny powiedział, że w wystąpieniu pana starosty nie podobało się używanie 
sformułowań: Wy/My. Czegoś takiego w strukturach powiatu nie powinno być, to jest 
podstawowa rzecz. Rada działa i głosuje dla dobra powiatu. Rada pracowała razem i razem 
będzie pracować.    
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w polskim języku istnieją trzy wyrazy: „proszę, 
dziękuje i przepraszam”. W życiu trzeba się nimi kierować. Radny podziękował staroście za 
to, że sprostował kilka rzeczy co dobre to dobre, a co złe to złe. Rolą starosty jest łączyć, 
budować i z każdym  radnym rozmawiać zarówno z opozycji, jak i koalicji. Były trudne 
sprawy. Prawo musi być zachowane. Nie ma na sali, „my, wy, oni”. W poprzedniej kadencji 
wszyscy byli razem i podejmowali decyzję. Radny jako starosta też dziękował, były różnice 
zdań. To, że dzisiaj się coś powie, zwróci się uwagę, to coś złego? To nie jest nic złego. 
Z PSL było 8 radnych. Pani Błaszkiewicz była we wcześniejszej kadencji. Radny 
współpracował też z panem Ambrożewiczem, panem Gołębiewskim. Dobrze się 
współpracowało. Każdy ma swoje spojrzenie. Starosta pominął sprawę dziury w Kowalu 
i ślepej drodze.  Dla radnego to ogromny zaszczyt, że pomogło się samorządom gminnym. 
Zrównoważony rozwój – Modzerowo – mini parking, Lubomin. Były robione wspólne 
zdjęcia z radnymi, m.in. z panią Anną Kozłowską, parking koło kościoła w Chodczu. Droga 
na Skrzynkach była potrzebna. Jeszcze 3-4 lata temu były odgórne zasady.  Jeżeli mówi się 



 12

o rekordach, to należy trochę mówić spokojniej. Poprzednicy też pozyskiwali środki 
finansowe i to dzięki samorządom. Samorządy gminne były wspierane 10%. Czy raport 
oddaje właściwą relację w gminie Boniewo? Ok. 300 tys. zł Boniewo dofinansowało drogę. 
Radny zwrócił się do radnego Śledzińskiego i powiedział, że skoro było tak źle, miesiąc dwa 
przed wyborami, poproszono starostę Kacę do Izbicy Kuj. Od burmistrza, radnych, były 
podziękowania dla powiatu.  Powiat to nie przedsiębiorstwo, gdzie się tylko mówi o zyskach. 
Powiat to coś innego. Finanse są bardzo ważne, ale najważniejsza jest atmosfera. 
Najważniejsza jest rozmowa z ludźmi. Radnemu podoba się rozwiązanie w sprawie budowy 
powiatowego centrum zdrowia. Przyszedł czas, po domach dziecka, domach pomocy 
społecznej, aby rozpocząć budowę spzps. Większość osób mówi, że tam gdzie były budowane 
drogi, to pomysłodawcą był K. Kaca. Radni z opozycji będą wspierać budowę centrum. Udało 
się przekazać działki, udało się uzyskać porozumienie. Pan Gołębiewski pracował w Urzędzie 
Marszałkowskim. To, że udało się pobudować placówkę w Brzeziu, pozyskać środki 
finansowe, to wielki sukces. To była zasługa pana M.Górecznego, pana L.Chymkowskiego. 
Na poboczach dróg wojewódzkich rosną wielkie chwasty na 1 m wysokości. Radny zwrócił 
się do Pani Anety Jędrzejewskiej i powiedział, że należy na to zwrócić uwagę. Powiat to 
samorządy gminne, to 90 tys. mieszkańców. Każdy ma swój styl współpracy. Nikt nie neguje 
tego, że zwiększono środki na straże pożarne. Radny chciałby, aby więcej środków było dla 
OSP a mniej na zawodowe. To państwo powinno dawać pieniądze na policję, państwowe 
straże pożarne. To są zadania państwa. Radny przypomniał, że jest ciągłość władzy. Należy 
patrzeć, żeby był zrównoważony rozwój. W tamtej kadencji chciało się podzielić powiat 
włocławski, część poszła z Miastem Włocławek, a część została sama. Radny poruszył 
sprawę bezrobocia. Od 1,5 roku jest prawie na takim samym poziomie. Tym tematem trzeba 
się zająć. Jest autostrada, są 3 zjazdy. PUP nie zwalcza bezpośrednio bezrobocia. 
Najważniejsze są stałe miejsca pracy. Pan W. Zawidzki bardzo dużo zrobił. W strefie 
inwestycyjnej powstały zakłady i pracują ludzie. Współpraca z samorządami jest 
nieuchronna. To oni wypracowują dochód. Dzisiaj należy wspominać takich ludzi jak pan W. 
Zawidzki. Jeszcze 5-6 lat temu udział powiatu w podatku PIT wynosił 800 tys. zł. Pandemia 
zrobiła swoje, ale spływało 1.600.000 zł. Te środki biorą się z zamożności mieszkańców.  
Przewodniczący Rady poprosił o konkretne pytania a nie prowadzenie monologu. 
Następnym razem zostanie wprowadzony limit wypowiedzi.  
Radny Kazimierz Kaca podziękował panu staroście. Radny zadeklarował, że będzie 
współpraca. Nie należy używać słów: „my, wy, oni”. To jest wspólna sprawa, należy 
budować i żeby z tego były efekty.   
Przewodniczący Rady przywitał przybyłą na obrady rady panią Anetę Jędrzejewską – 
członka Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  
Starosta Włocławski powiedział, że nie można twierdzić, że ktoś do radnych opozycyjnych 
nie odnosi się z szacunkiem. Starosta zawsze odnosił się, odnosi i będzie odnosił się 
z szacunkiem do radnych. Na pewno nikt nie może staroście w tym względzie nic zarzucić. 
Nie należy odbierać prawa do przedstawienia bilansu otwarcia, do uzasadnienia zmian, które 
zostały dokonane. Nie zostały wprowadzone ataki osobowe, nie było żadnych danych 
osobowych. Zostało przedstawione inne spojrzenie na różne sprawy. Jeżeli padło słowo „my, 
wy, oni”, to jest rzeczą naturalną, że jest klub PSL, klub PiS, klub Wspólnoty Samorządowej. 
Jest normalna dyskusja na sali. Każdy ma swoje poglądy. Nie można mówić o rzeczach, 
których nie ma w raporcie i których nie powiedział.  Starosta nie powiedział, że nie było 
współpracy z gminami. Ona była, tylko inna. Zasady nie były jednakowe dla wszystkich. 
Starosta złożył gratulacje dla pana W.Zawidzkiego jako Burmistrza Brześcia Kuj., że umiał 
rozmawiać z zarządem powiatu, że wyszedł na dokładaniu do inwestycji na zero. Były takie 
momenty, że robiono kanalizację deszczową na targowisku ze środków powiatu. Są gminy 
w tym samym powiecie włocławskim, które na tym bilansie potrafiły wyjść na 2 milionowym 
minusie. Starosta zaprosił do współpracy. Został pokazany bilans otwarcia, same suche fakty.  
Radni nie dyskutują ze starostą podając fakty, że coś nie jest prawdą. Mówi się tylko 
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ogólnikami. Złośliwą dyskusję, nazwami stanowisk nie rozpoczęła koalicja. Starosta nie dał 
się sprowokować w tej dyskusji. Nigdy nic złośliwego nie powiedział. Przedstawił same 
fakty. Jeżeli z którymiś z faktów ktoś się nie zgadza, to należy powiedzieć co nie jest 
nieprawdą. Do innego spojrzenia koalicja ma prawo. Starosta wniósł o poparcie raportu 
i jednocześnie zachęcił do współpracy. 
Wiceprzewodniczący Rady – Anna Kozłowska  stwierdziła, że jest zadowolona, kiedy są 
realizowane inwestycje na terenie powiatu. To wszystko służy mieszkańcom. Jeszcze bardziej 
jest radna zadowolona, kiedy inwestycje są na terenie gminy Boniewo. Radny Kazimierz 
Kaca wspominał o inwestycjach na terenie gminy Boniewo. Radna zawsze dziękowała za te 
inwestycje. Bardzo dużo zostało zrobione. Wówczas gmina partycypowała w kosztach. 
W tym roku prowadzona jest największa inwestycja drogowa powiatu. Odbywa się na terenie 
gminy Boniewo w kierunku Izbicy Kuj. Dzięki niej poprawi się bezpieczeństwo. Droga ta 
stała się ważnym traktem międzywojewódzkim. To, że inwestycje są realizowane, to dzieło 
wszystkich radnych, dzięki zgodnym i słusznym decyzjom.  Radna złożyła gratulacje 
Zarządowi Powiatu za rozsądne decyzje, za słuchanie głosu mieszkańców, zwracanie uwagi 
na potrzeby mieszkańców. Nadal należy starać się o środki zewnętrzne. Ważne, aby powiat 
rozwijał się i aby ludziom żyło się bardzo dobrze. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że w trakcie wystąpienia radnego K. Kacy 
Przewodniczący Rady zaingerował w wypowiedź.  W par. 8 pkt 1 jest napisane: „Nad 
przedstawionym raportem o stanie powiatu przedstawia się debatę. W debacie nad raportem 
o stanie powiatu zabierają głos: radni bez ograniczeń czasowych”. Radny Kazimierz Kaca  
rozpoczął od słów, które są ponadczasowe dla Polaków, powinny być dla polityków nawet 
formatu powiatowego, „proszę, przepraszam, dziękuję”. Radnemu trudno oceniać czy zostało 
złamane prawo, czy dobre obyczaje.  Przewodniczący Rady powinien przestrzegać pewnych 
standardów, a one zostały złamane lub przekroczone.   
Przewodniczący Rady podziękował za uwagę. Wie, że nie powinien przerywać radnemu, ale 
pan Kazimierz Kaca mówił nie na temat stanu powiatu. Dzisiaj nie są wybory, czas radnych 
jest ważny. Przewodniczący przeprosił radnego K. Kacę za przerwanie wypowiedzi.  
 

b. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku 
wotum zaufania. 

 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19  czerwca 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. Poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 16  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 5  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do głosowania.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 19 czerwca 2020 roku podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.  
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8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na 
dzień 31.12.2019 r.  będącego załącznikiem do uchwały nr 257/20 Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 27 maja 2020 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali uchwałę nr 257/20 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 27 maja 2020 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 
finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r. Zgodnie 
z porządkiem obrad dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu za 2019 rok odbędzie się w punkcie 13 z uwzględnieniem opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, wniosku Komisji Rewizyjnej i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium z wykonania 
budżetu powiatu za 2019 rok.  
Przewodniczący poprosił Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania. 
Pani Jolanta Sakowska- Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zgodnie z art. 270 ust. 1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych  i w związku z §  4 pkt 2 
Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 31 marca 2020 r., Zarząd Powiatu zobowiązany 
jest przedłożyć Radzie Powiatu sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego 
sporządzone na dzień 31.12.2019 r.  Sprawozdanie finansowe  składa się z: 
1) bilansu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019  
r., 
2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych 
Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r., 
3) łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków 
i strat jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r., 
4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 
w funduszu jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 
31.12.2019 r., 
5) informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z  informacji dodatkowych 
samorządowych jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonej  na dzień 
31.12.2019 r. 
Budżet jednostki zamknął się nadwyżką w wysokości 5.103.548,69 zł.  
 
Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r.  
będącego załącznikiem do uchwały nr 257/20 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 27 maja 
2020 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego 
przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2019 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego 
na dzień 31 grudnia 2019 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2019 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
236/20 z dnia 31 marca 2020 r. 
Przewodniczący poprosił Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania.   
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zgodnie z art. 266 ust. 1 pkt 1 i 3 ustawy o finansach 
publicznych zarząd powiatu zobowiązany jest przedłożyć radzie powiatu i RIO roczne 
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sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu. Budżet Powiatu Włocławskiego na 2019 rok 
uchwalony został przez Radę Powiatu w dniu 29 stycznia 2019 r. uchwałą nr III/33/19. 
W trakcie realizacji budżetu w roku 2019 wprowadzone były zmiany do budżetu 
zatwierdzone dziewięcioma uchwałami Rady Powiatu i trzynastoma uchwałami Zarządu 
Powiatu Włocławskiego. Budżet powiatu po zmianach na 31.12.2019 r. zamknął się po 
stronie planu dochodów kwotą 101.124.466,05 zł, a po stronie planu wydatków kwotą 
102.038.293,37 zł. Wykonanie dochodów Powiatu Włocławskiego w roku 2019 wyniosło 
100.688.905,66 zł, co stanowi 99,57% planu, natomiast wykonanie wydatków wyniosło 
95.585.356,97 zł, co stanowi 93,68% planu. Budżet powiatu włocławskiego w 2019 roku 
zamknął się nadwyżką budżetową w kwocie 5.103.548,69 zł. Dochody budżetu powiatu 
pochodziły z następujących źródeł: dochody własne: 36.550.232,11 zł, subwencja ogólna: 
33.563.673,00 zł, w tym subwencja oświatowa 9.316.569 zł. Dotacje celowe z budżetu 
państwa: 21.680.985,79 zł, środki finansowe na realizację zadań z udziałem środków Unii 
Europejskiej 8.894.014,76 zł. Wydatki zrealizowano w wysokości 95.585.356,97 zł, w tym: 
dotacje udzielone innym JST oraz innym jednostkom sektora finansów publicznych 
5.507.673,83 zł, wydatki majątkowe  - 24.226.112,27 zł, wydatki bieżące – 65.837.168,64 zł, 
wydatki na obsługę pożyczki (odsetki) 14.402,23 zł. Przychody wykonano w wysokości 
7.178.133,09 zł, z tego z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w wysokości 
6.616.739,09 zł oraz wolnych środków w kwocie 561.394 zł. Rozchody wykonano w kwocie 
149.720,00 zł z tytułu spłaty rat kredytów i pożyczek (pożyczka z WFOŚiGW). Informację 
o stanie mienia komunalnego na 31.12.2019 r. (grunty, budynki, budowle oraz pozostałe 
mienia powiatu) przedstawia załącznik nr 2 do uchwały. Zobowiązania wymagalne nie 
wystąpiły na 31.12.2019 r. Zobowiązania w kwocie 4.219.177,48 zł to zobowiązania 
dotyczące wydatków bieżących, w tym między innymi, dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego (termin zapłaty 31.03.2020 r.) wraz z pochodnymi oraz wydatków majątkowych 
dotyczących zadania „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0”. Jest to zadanie realizowane przy 
współudziale środków z RPO w kwocie 595.468,26 zł (termin zapłaty 23.01.2020 r.). 
Zobowiązanie zostało uregulowane po otrzymaniu pieniędzy z Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego. Należności na 31.12.2019 r. w budżetach powiatowych jednostek 
i w Starostwie Powiatowym wyniosły 263.358,34 zł, w tym należności wymagalne 
184.454,62 zł. Dotyczyło to głównie należności w jednostkach: PCPR, PUP i Starostwo 
Powiatowe.  
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r. oraz przyjęcia informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2019 r. stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
10. Przedstawienie Uchwały nr 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 
przesłała do Starosty Włocławskiego uchwałę 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie powiatu.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego 
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sprawozdania. Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co 
dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady 
stwierdził, że nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
 
Uchwała nr 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2019 
rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
 

11. Przedstawienie uchwały nr 1/20 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 4 czerwca 2020 r.  w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2019 r.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 4 czerwca 2020 roku Komisja Rewizyjna 
podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we 
Włocławku za 2019 rok.  Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą 
sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie ma potrzeby 
jej przedstawiania. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
 
Uchwała  nr 1/20 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 4 czerwca 2020 r.  
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2019 r.  
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

12. Przedstawienie uchwały Nr 6/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 9 czerwca 2020 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu 
powiatu włocławskiego za 2019 rok. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego Nr 10 RIO  w Bydgoszczy z dnia 9 czerwca 2020 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 
2019 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za 
2019 rok. Sam wniosek i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w następnym punkcie 
porządku obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co 
dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie ma potrzeby jej 
przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
następnego punktu porządku obrad.  
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
Uchwała Nr 6/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 9 czerwca 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi 
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Powiatu z wykonania budżetu powiatu włocławskiego za 2019 rok stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu.  
 

13. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem 
finansowym  Powiatu  za rok 2019.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  
 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2019 rok,  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2019 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Włocławskiego za rok 2019, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2019 rok,  
 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na wniosek Komisji 

Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2019, a także wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium  dla Zarządu Powiatu.   
Starosta Włocławski powiedział, że budżet roku 2019 był rekordowy. Kolejne powinny być 
jeszcze lepsze. Budżet po raz pierwszy przekroczył 102 mln zł. Poziom inwestycji 
w porównaniu do lat poprzednich przedstawia się następująco: 2015 r. – ok. 14 mln zł, 2016 r. 
– ponad 12 mln zł, 2017 r. – 16 mln zł, 2018 r. – 21 mln zł. 2019 r. – ponad 25 mln zł.   
Tegoroczny budżet zakłada wykonanie inwestycji na poziomie 40 mln zł. Inwestycje 
w zeszłym roku były tylko na takim poziomie z uwagi na to, że nie było gotowych 
dokumentacji projektowych. Wzrost jest znaczący. Ilość pozyskanych środków zewnętrznych 
przedstawia się następująco: 2015 r. – 6.700.000 zł, 2016 r. – 1.500.000 zł, 2017 r. – 
5.681.000 zł,  2018 r. – 6.780.000 zł, 2019 r. – 16.335.000 zł. Obecnie jest trudna sytuacja 
związana z koronawirusem i nikt nie wie jak będzie wyglądać najbliższa perspektywa 
finansowa, jak będą spływać dochody itd.  Nadwyżka budżetowa: 2015 r. – 1.266.000 zł, 
2016 r. – 259.000 zł, 2017 r. – deficyt 281.000 zł, 2018 r. – 997.000 zł, 2019 – 5.103.000 zł. 
Te liczby pokazały jaki to był budżet. Budżet nie pokazuje tego, że rozpoczęło się szeroką 
współpracę z wieloma organizacjami społecznymi na terenie Powiatu Włocławskiego, OSP, 
kołami gospodyń wiejskich, klubami sportowymi. Została rozszerzona kwestia 
organizowanych imprez przez sam powiat czy we współpracami z gminami, 
stowarzyszeniami. Starosta podziękował za współpracę Wicestaroście, członkom Zarządu 
Powiatu,  Przewodniczącemu Rady, radnym, pracownikom, osobom, które wspierają ze sfery 
rządowej, samorządowej, wielu instytucji. Pan Starosta wniósł o udzielenie Zarządowi 
Powiatu absolutorium.  
Radny Marek Jaskulski w imieniu radnych Klubu Wspólnoty Samorządowej wniósł 
o przerwę.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Przewodniczący Rady po przerwie wznowił obrady 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie  
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z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu podejmując 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wypełnia ustawowo nałożony obowiązek. 
W materiałach na dzisiejszą sesję radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały, daty – 19 czerwca 2020 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Poprosił  o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r.  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2019 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 
r. stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r.  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2019 r. stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2019 r.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że  Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe 
oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. 
Działanie Rady Powiatu było poprzedzone opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 
Powiatu oraz wnioskiem tejże Komisji w sprawie udzielenia absolutorium. Wniosek Komisji 
Rewizyjnej został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Komisja Rewizyjna w dniu 4 czerwca 2020 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku 
z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie 
swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 
Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2019 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2019 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
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Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów 8- 12.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 19 czerwca 2020 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 roku w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r. stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 roku w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r. stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady.  
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2019 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stosownie do przepisów art. 53a ustawy 
o działalności leczniczej sporządził i przekazał podmiotowi tworzącemu raport o sytuacji 
ekonomiczno- finansowej jednostki za 2019 roku oraz prognozę sytuacji ekonomiczno – 
finansowej na lata 2020-2022. Do projektu uchwały dołączona jest, do wiadomości, uchwała 
nr 16/2020 Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z dnia 22 maja 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej raportu o sytuacji ekonomiczno – finansowej SPZPS we Włocławku za 2019 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił  panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
stwierdziła, że wirus jest bardzo dużym złem, ale jednak wpływa pozytywnie na ludzi, bo się 
jednoczą.  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2019 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 4 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. Komisja jednogłośnie, sześcioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Jednocześnie poinformował, że na sesji obecny 
jest Pan Sławomir Paździerski - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
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Specjalistycznych we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusja.  
Przed rozpoczęciem głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 czerwca 2020 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Poprosił  o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna  niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie oceny 
sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej polegający na przesunięcie tematyki kontroli z II kwartału na 
IV  kwartał.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 czerwca 2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Przewodniczący poprosił  
o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmiany planu 
pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian planów pracy komisji Rady 
Powiatu we Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany planów pracy 
Komisji:  
- Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
- Edukacji, Kultury i Sportu 
- Rolnictwa i ochrony Środowiska  
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 5, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 czerwca 2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Przewodniczący poprosił 
o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmian planów pracy 
komisji Rady Powiatu we Włocławku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmian planów pracy komisji Rady 
Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. w sprawie zmian planów 
pracy komisji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 

19. Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę 
Powiatu we Włocławku w 2019 roku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego, corocznie, w terminie do dnia 30 czerwca, umieszcza na swojej stronie 
internetowej lub stronie internetowej urzędu go obsługującego zbiorczą informację 
o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja ta powinna zawierać 
w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. 
Przewodniczący poinformował, iż w roku 2019 nie wpłynęła żadna petycja. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 19 czerwca 2020 r. przyjęła 
Informację o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2019 roku. 
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Projekt Informacji o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2019 
roku stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2019 roku 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2020 – 2027.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 czerwca  
2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. Poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 czerwca 2020 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Starosta Włocławski poinformował, iż do budżetu została wprowadzona inwestycja 
drogowa, która znajduje się na liści rezerwowej i dotyczy przebudowy ulicy w mieście 
Kowal. Prawdopodobnie wszystkie wnioski z listy rezerwowej FDS zostaną sfinansowane. 
Wprowadza się środki na drugą drogę w gminie Lubanie, czeka się na kolejne 3 
dofinansowania.  Powstały pewne oszczędności po przetargach. Niektóre samorządy 
rezygnują z zadań z uwagi na sytuację finansową. Jest szansa na uzyskanie wyższego 
dofinansowania. Wprowadza się środki na 3 odcinki remontowe, opracowanie dokumentacji 
technicznej, żeby w miesiącu sierpniu być gotowym do kolejnego konkursu. Kolejna sprawą 
jest zakup aparatu USG dla SPZPS. Środki będą pochodziły z rezerwy premiera. Został 
złożony wniosek. Zadanie -  375 tys. zł, 300 tys. zł środków zewnętrznych, środki  
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wprowadzane do budżetu. Nie było do tej pory, aby 5 zadań drogowych było realizowanych 
w jednym roku. Obecnie ogłasza się zamówienie publiczne z własnych środków. W trakcie 
roku będzie się reagować na środki zewnętrzne.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji poprosił  o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 19 czerwca  2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. Poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  19 czerwca 2020 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została 
podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  19 czerwca 2020 roku o zmianie uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
 
22. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie? Przewodniczący przypomniał, że radny Wojciech Rudziński zadawał pytanie, 
na które miała być udzielona odpowiedź.  
Starosta Włocławski poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 
23. Zamknięcie XVIII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 19 czerwca 
2020 r. o godzinie 1405 zamknął XVIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

 Przewodniczący Rady   
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  
  

  
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 


